
آرمان ملی: نشست خبری کارگروه تدوین و شفاف سازی 
دستورالعمل ناظر بر سقف بودجه روز گذشته برگزار شد. 

 قنبرزاده 
منصور قنبرزاده درباره آیین نامه نقل وانتقالات اظهار کرد: ما 
یک شعار برای اجرای قانون تحت عنوان برای اجرای قانون، ناظر 
بر قرارداد و سقف بودجه فدراسیون را امتحان نکنید گذاشتیم. 
به دلیل اینکه تمام مسائل سنجیده شده و برای اجرای این پروژه 
بیش از پنج ماه کار شده و اینگونه نبوده که در یک شب تصمیم 
گرفته باشیم. وی ادامه داد: ما در خصوص سهام عدالت مکاتباتی از 
نهادهای ارشد کشور داشتیم که عنوان آن فضای اقتصادی کشور 
و نظارت بر میزان قرارداد تیم های باشگاهی که سهام عدالت دارند 
بود. در واقع از نهادهای بالا دستی از فدراسیون فوتبال توضیح 
خواستند که مکاتبات آن در حال انجام است. سهام عدالت و 
صندوق های بازنشستگی حق و حقوق مردم است در بسیاری 
از شرکت ها دارای سهام هستند. مدیران ارشد این شرکت ها 
مکاتباتی با نهادهای بالادستی کردند و خواستار این شدند که 
در بحث قراردادهای تیم های باشگاهی نظارت ویژه ای وجود 
داشته باشد چون این ها با آن شرکت ها شراکت دارند و حق ورود 
دارند. در ادامه نهادهای نظارتی ما که بر اساس قانون می توانند به 
این مسائل ورود کنند نظارت جامعی را انجام داده اند. وی ادامه 
داد: کارگروهی که ما داشتیم بر اساس دستور ریاست فدراسیون 
فوتبال متشکل از خطیر به عنوان مشاور عالی فدراسیون فوتبال، 
آقای نصیرزاده که رئیس کمیته تدوین مقررات فدراسیون است، 
دکتر مصطفی زارعی که رئیس کمیته صدور مجوز حرفه ای 
هستند، آقای نورشرق رئیس کمیته وضعیت فدراسیون فوتبال، 
آقای کشوری فرد به عنوان سرپرست سازمان لیگ و آقای 
حسن زاده به عنوان رئیس کیمته انضباطی تشکیل شد. او در 
ادامه همچنین گفت: ما الزاماتی داریم که باشگاه های حاضر 
در لیگ برتر باید مجوز حرفه ای یا ملی بگیرند. در بین تیم های 
لیگ برتری فقط ۶ تیم مجوز حرفه ای گرفتند و ۱۰ تیم نه مجوز 
حرفه ای و نه مجوز ملی گرفتند. اگر باشگاهی در سه دوره متوالی 
موفق به کسب مجوز حرفه ای یا ملی نشود حق حضور در لیگ برتر 
را ندارد. از این ۱۰ تیم، تیم هایی داریم که بیش از سه دور است که 
حتی مجوز حرفه ای هم ندارند. ما اخطارهایی به این تیم ها داده ایم 
اما نخواستیم التهابی شکل بگیرد. قنبرزاده ادامه داد: عمده این 
باشگاه ها از نظر مالی زیان ده هستند و طبق ماده ۱۴۱ قانون 
تجارت، اگر شرکتی بیش از سه سال زیان ده باشد باید نیمی از 
سهامش را کاهش دهد یا هیات مدیره باید از سهامداران تقاضای 
انحلال کنند. ما برای فصل بعد باید قانون تجارت را رعایت کنیم 
و در این صورت شاید ۱۰ تیم ما در معرض انحلال قرار بگیرند. 
یکی از دلایلی که این فرایند انجام شده برای کمک به فوتبال 
است. از ۶ باشگاهی که مجوز گرفتند، چهار تیم در آسیا حضور 
دارند و دو تیم هم مشمول ماده ۱۴۱ بودند چون درآمدهایشان 
با هزینه هایشان همخوانی نداشت و زیان ده هستند. با این حال 
مالکان آن باشگاه ها تعهد دادند که بدهی های خود را در فصل آتی 

پرداخت کنند. پس فلسفه وجودی این کارگروه برای این بود که 
باشگاه ها در معرض ورشکستگی قرار نگیرند. 

 خطیر 
علی خطیر در نشست خبری کارگروه تدوین و شفاف سازی 
دستورالعمل ناظر بر سقف بودجه و تشریح قوانین نقل وانتقالاتی 
فوتبال ایران گفت: جلسات فشرده کارگروه پیرامون نحوه برخورد 
با عدم رعایت سقف بودجه ادامه دارد. برخی جاها گفتند باشگاه ها 
به عنوان بخشی از قرارداد، آهن یا رمزارز به بازیکنان می دهند 
یا از هواداران متمول استفاده می کنند. عضو کارگروه تدوین و 
شفاف سازی سقف بودجه سازمان لیگ در مورد راه درروهای این 
قانون عنوان کرد: گفته می شود قراردادی در سازمان لیگ ثبت 
می شود که متفاوت با قرارداد میان باشگاه و بازیکن است. موارد 
تخلف در حال بررسی است و با قوانین انضباطی مطابقت داده 
می شود. هر جا قوانین انضباطی پوشش لازم را نسبت به جرایم 
بدهد، از این تنبیهات استفاده می شود. این امکان وجود ندارد که 
همه جرایم را بیابیم و قوانین را به صورت صد درصد اجرا کنیم. در 
جامعه ممکن است ۱۰ نفر کمربند ایمنی ببندند و دو نفر چنین 
کاری نکنند. مشاور رئیس فدراسیون فوتبال ادامه داد: ممکن 
است قراردادی توسط ایجنت یا بازیکن لو برود یا اینکه خبرنگاری 
از قرارداد بازیکن مطلع شود. شعار فدراسیون این است که برای 
اجرای قوانین، اراده فدراسیون را جهت دور زدن قوانین امتحان 
نکنید؛ چون امتحان سختی خواهد بود! شاید به خاطر مسائلی که 
چند سال پیش برای سقف قرارداد رخ داد، فکر کنند فدراسیون 
شُل می گیرد، اما اطمینان دارم وضعیت متفاوتی خواهیم داشت. 

 تاج
مهدی تاج در نشست کارگروه نظارت بر قراردادها و سقف 
بودجه باشگاه ها، اظهار داشت: اصل موضوع امروز ناظر بر قراردادها 
و سقف بودجه باشگاه هاست و همکاران توضیح لازم را دادند. باید 
وقتی می گذاشتیم تا همه سؤالاتی را که در ذهن عزیزان بود، 

پاسخ می دادیم. فدراسیون خلاصه در چند کلمه به این جمع بندی 
رسید که بهترین کاری که در شرایط فعلی می توانست انجام دهد، 
سقف قرارداد بود. رئیس فدراسیون فوتبال در واکنش به اظهارات 
مهیار عسگریان سرپرست شرکت تجهیز و توسعه امکان ورزشی 
که اعلام کرد به دلیل تحریم امکان کار کردن با شرکت های 
خارجی برای استفاده از VAR وجود ندارد، گفت: آقای عسگریان 
درست گفته است و موانعی بابت تحریم ها داریم. فدراسیون 
ارتباطات خوبی دارد و همین الآن بد نیست بدانید 2۰۰ هزار دلار 
باید برای هتل مان در قطر جهت حضور تیم ملی در جام ملت های 
آسیا می دادیم. هتل مذکور را زمانی به ما داده بودند که در حال 
سپری شدن بود و گفتند اگر پول را ندهید به کشور دیگری 
می دهیم. کشور ثالث دیگری که از کشورهای خوب آسیاست، 
دنبال این هتل بود، این همان هتلی است که برای جام جهانی 
گرفته بودیم. ما پول نداشتیم و اگر هم داشتیم نمی توانستیم 
منتقل کنیم، از AFC خواهش کردیم که به فدراسیون قطر 
ضمانتی بدهد که پول هتل را بدهند، اگر این کار را نمی کردیم 
تیتر رسانه ها بودیم که همه کشورها هتل شان را رزرو کردند غیر 
از ایران، الحمدلله این کار انجام شد. سیستم VAR  از این قاعده 
مستثنی نیست و دنبال این هستیم که به شکلی آن را وارد کنیم. 
ما دو سال از پروژه فوروارد به لحاظ مشکلاتی که در فدراسیون 
داشتیم، استفاده نکردیم. پروژه فوروارد اهدایی یا سهمیه ای نیست 
و باید پروژه ای را تعریف کنیم تا فیفا پول  مان را بدهد، دنبال این 
هستیم که پول دو سال گذشته را زنده کنیم، الحمدلله یکی را زنده 
کرده ایم و دیگری پروژه فوروارد سه است که انجام خواهیم داد، در 
  VAR همین راستا در تلاش هستیم با فیفا مقدماتی فراهم کنیم و
را از یک جا بگیریم، کاری که کشورهای آفریقایی نیز انجام دادند. 
ما می خواهیم قول مان را عملی کنیم، اما موانع ما ساده نیست و 
خاص است، به ما نباید مانند بقیه کشورها نگاه کنیم که راحت 

بتوانیم پول واریز کنیم یا فیفا به ما بدهد. 
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گفت وگو

در نشست خبری شفاف سازی سقف بودجه چه گذشت؟

 VAR از ورشکستگی باشگاه ها تا

  کوتاه 
فارس: درز اخبار نقل و انتقالاتی استقلال، نارضایتی شدید 
سرمربی این تیم را به دنبال داشته است. باشگاه استقلال طی 
چند روز گذشته درگیر فعالیت های نقل و انتقالاتی بود که این 
درگیری ها همچنان ادامه دارد و به قوت خودش باقیست. به رغم 
تلاش های بی وقفه نکونام و تیم همراه او برای بستن هر چه بهتر 
تیم، برخی اتفاقات نارضایتی سرمربی جدید استقلال را درپی 
داشته است. یکی از این موضوعات، درز اخبار نقل و انتقلاتی تیم 
در فضای مجازی است. در حالیکه تلاش می شود کارهای نقل و 
انتقالاتی در سکوت کامل پیش برود اما به سادگی تمام اخبار 
تیم و باشگاه استقلال در رسانه ها به ویژه فضای مجازی منتشر 
می شود و این موضوع برای نکونام قابل هضم نیست. او در باشگاه 
فولاد خوزستان تاکید زیادی روی حفظ حریم و اخبار تیم داشت، 
اما حالا در تیمی شروع به کار کرده که همه از اخبار آن مطلع 
هستند! این موضوع در روزهای گذشته باعث دلخوری شدید 
نکونام شده و گویا حتی از مسئولان استقلال درخواست کرده 
تا فکری به حال این موضوع کنند. این در حالیست که باشگاه 
پرسپولیس چنین شرایطی را ندارد و با آرامش به کار خودش 
ادامه می دهد. سرمربی آبی ها معتقد است عدم رعایت حفظ اسرار 
تیم و باشگاه، تمرکز کادرفنی برای برنامه ریزی و آماده سازی تیم 
را به هم می زند و حتی می تواند منجر به خراب شدن مذاکرات و 

عدم جذب بازیکن یا بازیکنان مدنظر شود. 

بیــن المــلل 
 استیون جرارد باوجود آنکه اعلام کرده بود که راهی لیگ 
عربستان نمی شود اما با باشگاه الاتفاق به توافق رسید و به 
زودی رسما به عنوان سرمربی تیم انتخاب خواهد شد. به 
گزارش سعودی اسپورت، استیون جرارد چند هفته پیش 
برای عقد قرارداد با الاتفاق راهی عربستان شد. باوجود آنکه 
پیش بینی می شد که جرارد رسما با الاتفاق قرارداد امضا 
کند اما او بدون توافق با این تیم به انگلیس برگشت و در 
نهایت اعلام کرد که راهی لیگ عربستان نمی شود. مشکل 
جرارد با الاتفاق بحث مالی بود و مذاکرات دو طرف دوباره 

شروع شد و این بار بر سر بحث مالی هم توافق 
نهایی صورت گرفت و به این 
ترتیب جرارد با الاتفاق به 
توافق نهایی دست پیدا کرد. 
در ادامه گزارش سعودی 
که  است  آمده  اسپورت 
سرشناس  سرمربی  این 
انگلیسی به زودی رسما به 

عنوان سرمربی جدید الاتفاق 
انتخاب می شود. پیش از این هم رابی 
فاولر، دیگر اسطوره لیورپولی ها به 
لقادیسه عربستان  ا عنوان سرمربی 

انتخاب شد. 

اطلاعیه سازمان لیک بسکتبال برای  
اعلام آمادگی تیم های لیگ برتری

تسنیم: تیم های لیگ برتری بسکتبال تا 2۰ 
تیرماه فرصت دارند، آمادگی خود را برای فصل 
جدید لیگ برتر اعلام کنند. به گزارش سایت 
فدراسیون بسکتبال، سازمان لیگ فدراسیون 
اعلام کرد که تیم های لیگ برتری تا 2۰ تیرماه 
فرصت دارند، آمادگی خود را برای فصل جدید 
لیگ برتر بسکتبال اعلام کنند. اطلاعیه سازمان 
لیگ بسکتبال به شرح زیر است: در تاریخ ۶ تیر 
۱۴۰2 جلسه مجمع عمومی سازمان لیگ 
با حضور حداکثر اعضا برگزار شد، لذا نظر به 
ضرورت برنامه ریزی هرچه دقیق تر لیگ برتر 
آقایان شایسته است اعلام آمادگی خود را 
جهت حضور تیم بسکتبال آن باشگاه در لیگ 
برتر فصل -۱۴۰3 ۱۴۰2 تا پایان وقت اداری 
سه شنبه مورخ 2۰ تیر ۱۴۰2 به صورت کتبی 

به این سازمان اعلام کنند.

خارج ازمستطیل سبز

سایت انگلیسی: طارمی زیر نظر  
سرمربی منچستریونایتد است

سایت انگلیسی »Football3۶5« مدعی 
شد که سرمربی تیم فوتبال منچستریونایتد 
اخیراً مهدی طارمی را زیر نظر گرفته و شرایط 
او را بررسی می کند. این سایت نوشت: »اریک 
تن هاخ به صورت جدی وضعیت طارمی را دنبال 
می کند و خرید او را در نظر دارد. مهاجم تیم ملی 
ایرآنکه در سال 2۰2۰ با مبلغ ۴. 73 میلیون یورو 
از ریوآوه به پورتو پیوست، فصل گذشته آمار 
فوق العاده 3۱ گل و ۱۴ پاس گل ثبت کرد. پس 
از جدایی کریستیانو رونالدو، تن هاخ مهاجم نوک 
نداشته و آنتونی مارسیال که در عمده نیمه دوم 
فصل گذشته رهبری خط حمله منچستریونایتد 
را بر عهده داشت، به خاطر مصدومیت از همراهی 
این تیم بازماند. با این حال تن هاخ مدتی است که 
بازی های طارمی را زیر نظر دارد و می تواند او را با 

مبلغ بسیار مناسبی به اولدترافورد بیاورد. 

خبـــــر

امیدواری به نکونام و استقلال 

وقتی نکونام به عنوان سرمربی استقلال معرفی شد همه 
ما امیدوار شدیم، چون او نسبت به تیم اشراف کامل دارد، 
بازیکن استقلال بوده، سابقه خوبی در مربیگری دارد و خانواده 
استقلالی دارد. نکونام با فولاد خوزستان قهرمان جام حذفی و 
سوپر جام شده، سال قبل نیز تیمش جز ۸ تیم برتر آسیا بوده 
است. وقتی این فاکتور ها را کنار هم می چینید اگر بستر برای 
این مربی فراهم باشد می تواند شرایط خوبی را هم در استقلال 
به وجود بیاورد. منظور از بستر یعنی بحث مالی، یارگیری و 
حفظ بازیکنآنکه می تواند استقلال را به موفقیت برساند. هوادار 
استقلال تقریبا دو فصل عادت کرده که تیمش هجومی بازی 
کند. پارسال که خیلی هجومی بود و زمان فرهاد مجیدی هم 
خط دفاع کم گل خورد و تیم شاهکار زد و تا 5۰ سال دیگر 
هیچ تیمی چنین رکوردی نخواهد زد. سرمربی تیم برای 
ایجاد سیستم بازی و تاکتیک هجومی اش مستقیماً به عواملی 
که در اختیار دارد بسنده می کند. یعنی هر تیمی که مهدی 
قائدی، محمد محبی و آرش رضاوند دارد دفاعی بازی نخواهد 
کرد. باید دید وضعیت قائدی و محبی برای فصل پیش رو چه 
می شود؟ تیم های استقلال، پرسپولیس، سپاهان و تراکتور 
در فوتبال ایران همیشه بازی هجومی ارائه کرده اند و طبیعتا 
هواداران  دوست دارند تیم شان تهاجمی بازی کند. ساپینتو 
زیادی هیجان داشت و درصد هیجانی شدن نکونام در لب خط 
نسبت به ساپینتو فرق می کند. تمام سرمربیان در کنار زمین 
هیجان دارند و فصل قبل تنها مورایس، مربی آرامی بود. اما در 
تیم های دیگر سرپرست تیم ها بیشتر از سرمربی شان هیجان 
داشتند. شاید به نوعی در فوتبال ما جا افتاده است تا در کنار 
خط از هیجانات برای پیش بردن برنامه های شان استفاده 
کنند. چون فصل قبل تاثیرات هیجان در برخی از تیم ها مثبت 
بود ولی برای استقلال منفی. چندین بار ساپینتو لب خط ابراز 
خوشحالی کرد و هنوز هم هیچ کس نمی داند چرا در فینال جام 
حذفی او اخراج شد. چند وقت پیش مصاحبه علی خسروی را 
می خواندم که می گفت؛ ما هم هنوز نفهمیدیم چرا ساپینتو 
اخراج شد! طبیعی است که در آن شرایط، گلی زده می شود 
مربی با بازیکنانش خوشحالی کند. شک نکنید با آوردن 
تجهیزات VAR به لیگ برتر، ۸۰ درصد از درگیری ها و بیانیه 
نویسی ها جمع می شود. چرا این سیستم را وارد ایران نمی کنند؟ 
سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال شرایط را بگوید، شاید فقط 
بحث کمبود مالی، آموزشی و حرفه ای داوران نباشد. در قسمت 
مالی ما نمی توانیم ورود کنیم. درست است که سال قبل قرارداد 
دروازه بان سوم استقلال نامتعارف بود و الان نمی توانید مبلغش 
را کم کنید، چون با او قرارداد دارید. بیشتر بازیکنان چنین 
قراردادهایی دارند و این قراردادها تنش بزرگی برای استقلال 
خواهد بود. کسی که 35 میلیارد تومان با ۱۰ مدل آپشن دارد و 
همه آپشن ها هم امضا شده، اگر پولش را ندهید یک سال بازی 
نمی کند و نهایتاً شکایت می کند. متاسفانه فصل قبل بدعت 
بدی گذاشته شد. یک فصل هم برای بازیکنان سقف قرار داد 
گذاشتند، اما قانون کافی نبود، برخی قرارداد ها به هم خورد، کار 
مثبتی انجام نشد و بلافاصله این قانون را برداشتند. باید ببینیم 

امسال قانون سقف بودجه باشگاه ها به کجا خواهد رسید. 

مرتضی فنونی زاده پیشکسوت پرسپولیس در 
خصوص شرایط شاگردان گل محمدی در لیگ 

قهرمانان آسیا صحبت کرد. 
 پرسپولیس باید برای حضور پرقدرت 

در لیگ قهرمانان آسیا تقویت شود!
پرسپولیس در مسابقات لیگ برتر حتی با 
نفرات فصل پیش خود هم مشکلی ندارد و باز 
هم از سد حریفان داخلی خواهد گذشت. حتی 
اگر تیم های استقلال، سپاهان، تراکتور، گل گهر 
و سایر تیم ها در نقل و انتقالات کلی بازیکن 
هم بخرند، حریف پرسپولیس نخواهند شد. 
اما موفقیت در لیگ قهرمانان آسیا اصلا به این 
راحتی ها نیست و باید تیم برای پیکار های آسیایی 
تقویت شود و باید در هر خطوط 2 بازیکن خوب 
بگیرند. با اینکه اسم پرسپولیس ایران در آسیا 
بزرگ است، ولی با هزینه هایی که تیم های متمول 
عربستانی انجام می دهند کار سختی پیش روی 
تیم های کشورمان در آسیاست. اگر بازیکنان 
ایرانی با غیرت و تعصب بازی کنند می توانند 
به مراحل بالای رقابت های لیگ قهرمانان آسیا 
صعود کنند، ولی کار مشکلی است. پرسپولیس از 
رقابت های گروهی به مرحله حذفی صعود خواهد 
کرد، ولی در مراحل حذفی و نهایی با این بضاعت 

نمی شود به قهرمانی آسیا رسید. 
 نظر شما در خصوص عملکرد پرسپولیس 

در نقل و انتقالات چیست؟
 اگر بیرانوند در حد بالاست، ولی باید یک 
دروازه بان خوب هم جذب شود. چون اگر علیرضا 
مصدوم شود دیگر گلر دوم خوب نداریم تا در آسیا 
و لیگ برتر به میدان برود. مدافعان، هافبک ها 
و مهاجمان پرسپولیس در حد لیگ برتر خوب 
هستند ولی باید نفرات سطح بالا برای مسابقات 

سخت تر جذب شوند. 
 در خصوص جدا شدن چند مهره قدیمی 

از پرسپولیس چه نظری دارید؟
 از قدیم رسم بود بازیکنانی که از پرسپولیس 
خداحافظی می کردند، یک بازی خداحافظی 
برای آنها می گذاشتند. با اینکه برای ما بازی 
خداحافظی برگزار نکردند، ولی حداقل برای 
نفراتی همچون کمال کامیابی نیا یا سیامک 
نعمتی، ارزش قائل شوند و مراسم خداحافظی 
برای آنها تدارک ببینند. چون آنها بازیکنان 
پرافتخار پرسپولیس بودند و باید ارزش شان حفظ 
شود. ابتدا از آنها درخواست کنند در تیم بمانند 
و اگر خواستند بروند، برای آنها بازی خداحافظی 
بگذارند. نباید مثل برخی ها که برای پرسپولیس 
زحمت کشیدند، بعد از یک سال فراموش شوند. 

 در مورد عدم حضور کریم باقری در 
کادر فنی پرسپولیس برای فصل بعد، نظر 

شما چیست؟
 حفظ آرامش در تیم فوتبال پرسپولیس با 
حضور کریم باقری مهم بود. وی چند سال در این 
تیم حضور داشت و بهتر است به تیم دیگری برود 
تا بتواند شایستگی خودش را از لحاظ فنی بیشتر 
از قبل نشان دهد. به طور حتم کریم باقری جز 2۰ 
فوتبالیست برتر فوتبال ایران است و باید جایی 
باشد تا همچون زمان بازی کردنش از توانایی فنی  

خودش در تیمی دیگر بهره ببرد. 

بهتاش فریبا 
کارشناس فوتبال 

فنونی زاده:  
پرسپولیس

 به گلر خوب دیگر 
احتیاج دارد 

حسین طیبی کاپیتان تیم ملی 
فوتسال ایران پس از دو فصل 
حضور در بنفیکا نیز به رغم 
اینکه در لیگ برتر پرتغال به دو 
نایب قهرمانی متوالی رسید، اما 
در لیگ قهرمانان اروپا توانست 
مدال برنز را کسب کند تا دو 

مدال اروپایی داشته باشد.

مهرداد محمدی خرید جدید تیم 
فوتبال استقلال ابراز امیدواری 
جمع  ر  د ش  د عملکر د  کر
آبی پوشان طوری باشد که باعث 
خوشحالی هواداران، جواد نکونام و 
باشگاه شود. وی گفت: خیال شان 
راحت باشد و تلاش می کنم 
بهترین عملکرد را داشته باشم.

لیونل مسی از این فصل برای 
اینتر میامی بازی خواهد کرد 
و به او سرخیو بوسکتس نیز 
ملحق خواهد شد. کمتر از 
سه هفته دیگر و برابر کروز 
آسول اولین بازی مسی با 
پیراهن اینتر میامی را شاهد 

خواهیم بود.

ت
شــ

س نو
عک

         پیراهن  مدال خرید جدید

پیام نیازمند، دروازه بان ملی پوش سپاهان پس از جنجال هایی 
که برای حواله خودرو پاداش فوتبالیست ها ایجاد شد، معتقد است: 
فوتبال بیش ترین گردش مالی و درآمدزایی را دارد و بخشی از 
پاداش ها را فیفا به فدراسیون پرداخت می کند، البته متاسفم که 

بقیه رشته ها به حقی که دارند نمی رسند. 
 تمدید با سپاهان 

در حالی که اکثر تیم ها درگیر نقل وانتقالات پیش فصل هستند، 
سپاهان نخستین تمدید خود را با گلر ملی پوشش به مدت 2 فصل 
انجام داد تا در پست دروازه همچنان خیال مورایس نسبتاً آسوده 
بماند.  پیام نیازمند، دروازه بان فصل گذشته طلایی ها پس از دوری 
یک ساله و لژیونری در پرتغال، برای لیگ بیست ودوم به جمع 
شاگردان مورایس اضافه شد. او در ابتدا به عنوان بازیکن قرضی 
و ذخیره رشید مظاهری به سپاهان آمد، اما با عملکرد خوبش 
دروازه بان نخست طلایی ها شد که در بازی های مهمی سنگر 
سپاهان را حفظ کرد. این در حالی است که او می گوید در آن زمان 
تماس هایی از سوی پرسپولیس و گل محمدی داشته، اما در نهایت 
با پیگیری باشگاه سپاهان در آخرین روزهای پنجره نقل و انتقالات، 
به ایران و اصفهان بازگشت. وی درباره دوران لژیونری اش در پرتغال 
توضیح داد: وقتی قراردادم با سپاهان تمام شد، پیشنهاداتی از 
ترکیه، پرتغال و یونان داشتم. بازیکن آزاد بودم و با توجه به شرایط 
سنی و عملکردی خوبم می توانستم تیمی را انتخاب کنم، اما برایم 
مهم بود از صفر شروع نکنم. منتظر ماندم که با نظر خود سرمربی 
جذب شوم که این اتفاق افتاد. متاسفانه دیر به تیم رسیدم، قرار 
بود دروازه بان فروخته شود و من جایگزین او شوم، که این اتفاق 

رقم نخورد. سختی ها 
را تحمل کردم و 
در بازی های جام 

حذفی نیز پنالتی 
گرفتم، اما انگار نمی خواست کارم درست شود. دروازه 

بان سپاهان با تأکید بر اینکه این دوره یک ساله از من شخص 
دیگری ساخت، افزود: در این یک سال چیزهای بسیار زیادی 
در پرتغال یادگرفتم و شخص دیگری از من ساخت. این تجربه از 
لحاظ شخصیتی و فنی به من کمک کرد. دوست داشتم مسیر 

فوتبالی دیگری در اروپا داشته باشم، اما نشد. 
 بازگشت 

نیازمند با اشاره به مراحل بازگشتش به سپاهان، ادامه 

داد: در پرتغال حرف و عمل ها با هم متفاوت بود. در نهایت پس 
از 5 یا ۶ بازی و با اینکه تعطیلات پیش فصل را نیز آن جا ماندم، 
بازی ها و تمرینات پیش فصل خوبی داشتم تا در آن تیم بمانم، 
اما اتفاق خاصی نیفتاد. از این طرف باشگاه سپاهان نیز پیگیر بود 
و نمی توانستم ریسک کنم و تا آخر نقل وانتقالات اروپا صبر کنم. 
دروازه بان طلایی ها تاکید کرد: باید هر اتفاقی می افتد خودمان را 
به فوتبال زندگی برگردانیم. پس از این دوران باز هم از پرتغال 
پیشنهاد داشتم، اما رقم درخواستی و پول رضایتنامه انجام نشد 
و تنها دو سه تیم بالای جدولی در پرتغال پول رضایتنامه بقیه 
باشگاه ها را می دهند. در آن لیگ جابه جایی بازیکن کار سختی 
است. به نظرم بهترین تصمیمم بازگشت به سپاهان بود. او یادآور 
شد: وقتی از تمرین آمدم، تماس زیادی از سمت باشگاه سپاهان 
و مدیر برنامه هایم داشتم. ۴۸ ساعت سخت را گذراندم تا تصمیم 
بگیرم. پنجره لیگ ایران در حال بسته شدن بود و از سوی دیگر 
نمی توانستم در اروپا ریسک کنم. اکنون خدا را برای این تصمیم 

شاکرم. 
مبلغ رضایت نامه 

بازگشت نیازمند از لیگ اروپا و انتقال او به سپاهان نیز 
جنجال هایی همراه داشت. پیام نیازمند پس 
از یک فصل حضور قرضی در سپاهان، با 
انتقال دائمی از پورتیموننزه پرتغال به جمع 
طلایی پوشان اصفهان بازگشت، اما رقم 
رضایت نامه او جنجال زیادی به وجود آورد 
و رسانه های پرتغالی عنوان کردند 
باشگاه سپاهان یک میلیون یورو 
برای رضایتنامه او پرداخت 
کرده که گلر تیم ملی 
همچنین  فوتبال 
درباره آن خاطر 

نشان می کند: رقم یک میلیون دلاری من یک شوخی است. مبلغ 
بسیار کم و از نصف کمتر از این رقم را سپاهان برای انتقال من 
به عنوان بازیکن قرضی پرداخت کرد و این رقمی که مطرح شد 
شوخی است. بند فسخ قابل مذاکره است و من با رقمی بسیار کمتر 
به سپاهان آمدم. او توضیح داد: بیزینس تیم های پرتغالی همین 
است که با بازیکنان خارجی انجام می دهند. بازیکنی را می خرند، 
سپس قرضی به تیم دیگر می دهند و پولش را می گیرند. بزرگ تر از 
این جریان را با بازیکنان برزیلی انجام می دهند. امسال هم پیشنهاد 
خارجی داشتم، اما با بیزینسی که دارند و مبلغ ترانسفر رضایت نامه 
باید رایگان بازی می کردم. با تمام این اتفاقات اگر به شرایط 

گذشته ام برگردم، باز هم همان تصمیم قبل را می گیرم. 
  پاداش ها 

این بازیکن ملی پوش درباره پاداش های حاشیه ساز جام جهانی، 
توضیح می دهد: نمی دانم از کجا شروع کنم. مصاحبه خیلی از 
ورزشکاران را دیدم و بسیار ناراحت شدم که ورزشکاران، مربیان و 
دیگر فدراسیون ها به ویژه رشته های انفرادی به حقی که استحقاق 
دارند، نرسیده اند. او یادآور شد: با صعود تیم ملی به جام جهانی بین 
۱۰ تا ۱5 میلیون دلار پاداش از سوی فیفا به فدراسیون  داده شد. 
به علاوه آن هر پیروزی در مرحله گروهی پاداشی جداگانه دارد که 
فیفا پرداخت می کند. این درآمدزایی فوتبال به قدری است که 
اقای تاج در مصاحبه ای گفت طلب ویلموتس از پاداش جام جهانی 
پرداخت می شود. نیازمند خاطر نشان کرد: این پاداش های فوتبالی 
فقط مختص تیم ما نیست و بخش زیادی از آن توسط فیفا پرداخت 
می شود. او تاکید کرد: بخشی از این حواله خودرو و پاداش مربوط 
به صعود است، اما فقط به اتفاقات داخل جام جهانی ربط دادند. این 

پاداش مربوط به بعد از بازی با عراق است. 
 کافا 

دروازه بان تیم ملی همچنین در خصوص قهرمانی تیم ملی در کافا 
نیز افزود: بازی آخرمان بازی سنگینی بود. ازبکستان تیم قدرتمندی 
بود و همه بازیکنان تلاش کردند، من نیز تلاش کردم سهم کوچکی 
داشته باشم. به نظرم باید عملکرد بهتری داشته باشم و خوشحالم 
که شرمنده نشدم. نیازمند در پایان در خصوص جام ملت های آسیا، 
ابراز امیدواری کرد که از تیم ملی با بازی های دوستانه و کمپ های 
خوب حمایت شود تا در این فرصت کم باقی مانده به خوبی آماده 
شویم. امیدوارم هر کسی در دروازه  یا هر پستی که هست، بیشترین 

کمک را به تیم ملی بکند. 
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